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Värmdö kommunfullmäktige i oktober 2014

FRÅGA

Till Kommunstyrelsens Fastighetsutskotts ordförande Anders Bergman (FP)

Enligt beslut i KSFU den 9 september 2014 ska Fastavikens skola — Ekedal bli föremål för
ombvggnation. Det finns redovisat i programskiss daterad 2014-04-24. Av den framgår bland annat
Röda skolans ombyggnad. Men i det redovisade ombyggnadsförslaget framgår ingen annan
rurnsindelning av övervåningen än den befintliga, med den enda skillnad att nuvarande Skolmuseum,
som finns där, ersatts av enbart förråd?

Skolmuseet i Röda skolan har funnits på övervåningen sedan mitten av 1980-taled då skolan fyllde
100 år. Elever, lärare och föräldrar har genom åren lagt ner tLlsentals timmar på att skapa autentiska
skolrniljöer, med lärosal och lärarbostad. Här finns också ett rikt utbud av olika modeller, foton,
berättelser, skolmaterial, planscher, böcker och andra undervisningssaker från förr och fram till våra
dagar.

Skolmuseet ger en praktisk och konktet koppling till skolans historia och bruksortens skolsyn. Den
utgör ett omistligt pedagogiskt redskap i berättelsen om Gustavsberg och hur just Ekedals skolor växt
fram genom generationerna. Helt enkelt en unik lokal kulturhistorisk tillgång. Varför måste den
slängas bort?

Eftersom ombyggnaden av Röda skolans övervåning inte syns påverkar vare sig rumsindelning eller
tekniska funktion, annat än regelrätt underhåll, fråga jag dig:

Finns det verkligen inget siitt att riidda kvar detta unika skolmuseum?

Gustavsberg den 29 september 2014
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Fråga till ordföranden i samhällsplaneringsnämnden Peter Freij

Seden någon vecka är infarten till Gustavsberg från motorvägen till stor del en
byggarbetspiats. Det är husbyggen vid Farstadal men också stora vägarbeten vid
Charlottendal. Busshållplatser har flyttats och blivit provisorier och det är stora
olägenheter både för gångtrafikanter och för bussarna.

Ingen information har satts upp om vad man gör och varför och hur lång tid de olika
arbetena kommer att ta och när det hela ska vara avslutat.

Många medborgare använder just den här gatan för genomfart eller för att parkera
bilen och ta bussen till stan eller besöka de olika butikerna. De är värda att få en
riktig information.

Min fråga är nu:

När kommer det upp skyltar som förklarar för medborgarna vad man håller på
med och när det hela ska vara avslutat?

Ann-Kristin Särnbrink (s)
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Socialdemokraterna
1. FRAMTDSPARTIET

Kommunfullmäktige i Värmdö

2014-10-01

Fråga till kommunalrådet Stefan Dozzi, ordförande för Socialnämnden

Undersökning visar — stödet till missbrukares barn för dåligt

Enligt en rapport den 22 sept. från CAN (Centralförbunder för alkohol-och
arkotikaupplysning/rapport 143 från CAN) får endast 24 procent av barnen till de
föräldrar som får behandling för sitt missbruk någon form av stödinsats. Barnen får
som regel stöd först när de själva får problem. (För mer information: Se länk nedan.)

htt ://www.accentmaciasin .se/missbruk/ny-undersokninq-visar-stodet-till
missbrukares-barn-for-daligtl

På Socialnämndens möte den 23 september fick vi ett par korta muntliga svar på
frågan om vilket stöd barnen i missbrukarfamiljer får i Värmdö. Men frågan känns för
viktig att bara lyftas i socialnämnden.

Därför vill jag fråga dig Stefan Dozzi om du anser att stödet och
insatserna för våra barn i familjer med missbruksproblem i Värmdö är
tifiräckliga eller om du anser att de bör utökas och förbättras?

Nils-Erik Särnbrink

Gruppledare i Socialnämnden



Enkel fråga till ordförande för Finansieringsnämnden för Utbildning, Marie
Bladholni.

Vuxenutbildningen har under mandatperioden utsatts för stora
organisationsförändringar. En del nödvändiga för att tydliggöra ökade valmöjligheter
och bättre samordning med övriga kommuner i Stockholms län. Centrum för Arbete och
Studier i Värmdö, CAS, har åtagits sig att genomföra arbetet och gjort det utmärkt, trots
att det fört med sig negativa konsekvenser för dem, exempelvis ett minskat elevantal.
Trots ansträngningar har det heller inte tillkommit någon mer utbildare inom Värmdö
kommun, utan konkurrensen finns idag helt utanför kommunen.

Tyvärr har arbetet med att skapa en länsgemensam region för vuxenutbildning
havererat i och med att Stockholms kommun dragit sig ur projektet.
Finansieringsnämnden för Utbildning har inte haft upp frågan för beslut, eller ens
diskussion, vilket är väldigt underligt. 1 dagsläget har inte Utbildningsstyrelsen något
gällande avtal för de vuxenutbildningar de genomför i CAS regi.

1 andra Moderatstyrda kommuner där skolan är ett viktigt område att satsa på och att
utveckla, som exempelvis Haninge och Tyresö, har kommunen valt att satsa på
vuxenutbildning i egen regi och att köpa upp interkommunala platser på det sätt som
Värmdö gjorde innan länssamarbetet påbörjades.

Till min enkla fråga:

Har du som ordförande för Finansieringsnämnden för Utbildning för avsikt att se
till att avtal med ersättningar för de vuxenutbildningar som idag genomförs av
CAS upprättas?

Malm Åberg Aas, gruppledare för Milj öpartiet de gröna i Värmdö



Enkel fråga till ordförande för Finansieringsnämnden för Utbildning, Marie
Bladholm.

Vuxenutbildningen har under mandatperioden utsatts för stora
organisationsförändringar. En del nödvändiga för att tydliggöra ökade valmöjligheter
och bättre samordning med övriga kommuner i Stockholms län. Centrum för Arbete och
Studier i Värmdö, CAS, har åtagits sig att genomföra arbetet och gjort det utmärkt, trots
att det fört med sig negativa konsekvenser för dem, exempelvis ett minskat elevantal.
Trots ansträngningar har det heller inte tillkommit någon mer utbildare inom Värmdö
kommun, utan konkurrensen finns idag helt utanför kommunen.

Tyvärr har arbetet med att skapa en länsgemensam region för vuxenutbildning
havererat i och med att Stockholms kommun dragit sig ur projektet.
Finansieringsnämnden för Utbildning har inte haft upp frågan för beslut, eller ens
diskussion, vilket är väldigt underligt. 1 dagsläget har inte Utbildningsstyrelsen något
gällande avtal för de vuxenutbildningar de genomför i CAS regi.

1 andra Moderatstyrda kommuner där skolan är ett viktigt område att satsa på och att
utveckla, som exempelvis Haninge och Tyresö, har kommunen valt att satsa på
vuxenutbildning i egen regi och att köpa upp interkommunala platser på det sätt som
Värmdö gjorde innan länssamarbetet påbörjades.

Till min enkla fråga:

Kommer du som ordförande för Finansieringsnämnden för Utbildning säkerställa
vuxenutbildning 1 Värmdö kommun på samma sätt som görs i Haninge och
Tyresö?

Filip Joelsson, ledamot för Miljöpartiet de gröna i Värmdö
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VÄRMDÖ KOMMUN Interpellationssvar

2014-09-29

Kommunfullmäktige

Interpellationssvar angående planer för naturreservat i Värmdö
kommun ställd av Krister Nilsson (s) med flera.

Tack för interpellationen. Värmdö kommun har en fantastisk och omväxlande skärgårdsnatur
som präglas av orörda naturområden varierat med ett rikt kulturlandskap. Den stora
variationsrikedomen gör att många områden har höga kvaliteter både som rekreationsmiljöer
och för biologisk mångfald. Naturen är en del av vår livsmiljö och utgör en grund för vår
hälsa och välfärd. Många som väljer att bo och verka i Värmdö anger närheten till naturen
som en av de viktiga orsakerna.

5 amhälisbyggnadskontoret har på uppdrag av samhällsplaneringsnämnden tagit fram förslag
till naturreservatsplan. Planen presenterar en samlad strategi för att bilda kommunala
naturreservat och naturminnen. Vid bedömning vilka områden som ska ingå i planen har
samhällsbyggnadskontoret gjort en översyn av förslag till naturreservat enligt kommunens
översiktsplan som antogs 2012 samt förslag till nya reservat som inkommit till kontoret efter
att översiktsplanen antogs och värdefulla natur- och rekreationsområden runt kommunens
centrumområden.

Planen omfattar hela Värmdö kommun, oavsett vem som är markägare och innehåller 13
områden som långsiktigt bör skyddas som reservat enligt milj öbalken. Vissa områden
bedöms vara lätta att genomföra och andra kan ta längre tid, beroende på typ av område, antal
fastighetsägare med mera. Det långsiktiga målet att säkerställa värden för natur och friluftsliv
runt kommunens centrumområden och områden som har dokumenterat höga naturvärden.
Planen är i första hand ett styrdokument för samhälisbyggnadskontoret och är inte ett
beslutsdokument. Syftet är att beskriva områden som bör bli naturreservat och lista
prioritering mellan de olika områdena. Planen ska fungera som underlag vid
naturreservatsbildning och övrig fysisk planering.

Genomförs planen så kommer andelen mark som får ett varaktigt skydd och förvaltning att
öka och planen kommer även att bidra till att uppnå de nationella miljömålen.

Tidsperspektivet för planen följer översiktsplanens mål och bör vara genomförda innan år
2030. Planen bör aktualiseras var 4:e år.

1. 1 budget 2015 har vi avsatt 1500 000seklår för att ta fram 3 nya naturreservat.
Eriksbergsskogen är ett av förslagen, de övriga är Horssten och Holmviksskogen. Den
här budgeten är för arbetstid, samråd, annonsering, ta fram föreskrifter med mera. Det
täcker inte eventuella intrångsersättning om annan markägare än kommunen berörs.

För att bilda reservat för Eriksbergsskogen uppskattar vi att ca 1 300 000 sek fördelat
på 2 år erfordras.

Kommunstyrelsens ordförande

Besöksadress: Skogsbovägen 9-11 • Postadress: Värmdö kommun, 134 81 Gustavsberg
Växel 08-570 470 00 • Fax 08-570 483 05 • varmdo.kommun@varmdo.se • www.varmdo.se • orgnr 212000-0035
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VÄRMDÖ KOMMUN Interpellationssvar

2. Orsaken att vi inte arbetat vidare med naturreservat har varit att avvakta domsiutet
kring Ösby Träsk där markägaren JM stämt kommunen. Vi har fått dom i första
instans till vår förmån men ärendet är överklagat till högre instans av JM.

3. Under den kommande mandatperioden kommer dessa att genomföras.

Gustavsberg 29 september 2014

Peter Frej
Samhällsplaneringsnämndens ordförande

Icommunstyrelsens ordförande

Sesöksadress: Skogsbovägen 9-11 • Postadress: Värmdö kommun, 134 81 Gustavsberg
Växel 08-570 470 00 • Fax 08-570 483 05 • varmdo.kommun@varmdo.se • wwwvarmdo.se • orgnr 212000-0035
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VÄRMDÖ KOMMUN Interpellationssvar

2013-06-10

Kommunfuflmäktige

Interpellationssvar om renovering av Farstavikens skola,
Kvarnberget.

Tack för interpellationen!

Kommunstyrelsens Fastighetsutskott (KSfu) beslöt 20 14-06-11 att göra en om- och
tillbyggnad av Farstavikens skola, Kvarnberget, för 160 milj kronor. KSfu har tidigare
beslutat om en mindre renovering av skolan för att bla skapa fler toaletter, ommålning avväggar, slipning av golv mm som var färdigställt till höstterminen detta år.
Jag har fått följande frågor:
1) Varför har inte alternativ med en helt ny skola presenterats före beslut?
2) Har någon sådan utredning förekommit “underhand”? Om så är fallet, vilka alternativundersöktes, vad var kostnaden för dessa alternativ och varför har det inte redovisats?
3) Hur kan det komma sig att fastighetsutskottet kan besluta om en investering fo 160 miljkronor där 85 milj kronor inte finns?
4) På vilka grunder menar du att KSfu är rätt instans för att ta beslut av denna omfattandedignitet vad avser kostnader med mera?

1 oktober 201 3 gav KSfu kommundirektören i uppdrag att utreda, kostnadsberäkna och
tidsätta olika alternativa lösningar för äldre elever vid Farstavikens skolalKvamberget.
Utredningen redovisades till viss del i mars 2014 och det beslöts att frågan skulle återkommavid kommande möte i juni då beslut togs att renoveririg ska genomföras i enlighet medlydelsen i tjänsteskiivelsen.

Svar på frågorna:

1) Föredragande Lars Öberg angav alternativa lösningar med uppskattade
kostnadsberäkningar på möte i juni muntligt. Kostnadsskillnaderna var avseva•rda.

2) Nej.
3-4) Se bifogade tjänsteskrivelse och svar till Förvaltningsrätten daterat 2014-09-01 som
ger svar på frågan. Förvaltningsriitten har ej ännu avgjort frågan.

Gustavsberg 2014-09-30

Anders Bergman (FP)

B ilaga:

Tjänsteskrivelse och svar till Förvaltningsrätten.

Kommunstyrelsens 1:e vice ordförande

Besöksadress: Skogsbovägen 9-11 • Postadress: Värmdö kommun, 134 81 Gustavsberg
Direkti 08-570 476 44 • Fax 08-570 483 05 • anders.bergman@varmdo.se • www.varmdo.se • orgnr 212000-0035
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Handläggare DarIenummer
Annica Lempke 14KS/0073
Kansli- och utvecklingsavdelningen Månummer

15916-14

Förvaltningsrätten i Stockholm

Yttrande över Iaglighetsprövning om renovering av
Farstavikens skola/Kvarnberget
Värmdö kommun bestrider yrkandena i målet och anser att det överklagade beslutet har
fattats korrekt och lagenligt.

Bakgrund
Den 11juni 2014 fattade kommunstyrelsens fastighetsutskott följande beslut:

1. Renovering av Farstavikens skola/Kvarnberget genomförs i enlighet med detta
ärende. [...]

Beslutet justerades och var under perioden 17juni — 10juli 2014 anslaget på
kommunens anslagstavla. Beslutet har överklagats till Förvaltningsrätten i Stockholm
(målnummer 15916-14).

Värmdö kommuns inställning
Av överklagan framgår att:
Sammanfattningsvis bör det överklagade beslutet undanröjas av dels det skälet attfråga
är om åtgärder som ska beslutas av KP dels det skälet att ätgärden ifråga inte håller sig
inom av KFfastställd budgetram.

Kornmunstyrelsens fastighetsutskott är, i frågor inom ramen fdr dess ansvarsområde, att
betrakta som ett beredande organ till kommunstyrelsen och, i förekommande fall, till
kommunfullmäktige.

Det nu överklagade beslutet avser tillkommande kostnader för genomf’örande av
renovering av verksamhetslokaler. Av beslutsunderlag i ärendet framgår att dessa
kostnader ska belasta investeringsbudget för åren 2015, 2016 och 2017.
Investeringsbudget fastställs av kommunfullmäktige i november. 1 det aktuella ärendet
kommer beslut att fattas den 26 november 2014 av det nya kommunfullmäktige som
tillträder efter valet. Av beslutsunderlaget framgår vidare att genomförande av
åtgärderna föreslås påbörjas omedelbart, vilket sker inom ramen för tidigare avsatta
medel för renoveringsåtgärder vid den aktuella skolan.

Värmdö kommun bestrider yrkandena i målet och anser att det överklagade beslutet har
fattats korrekt och lagenligt. Kommunstyrelsens fastighetsutskott är att betrakta som ett
beredande organ i dessa frågor. Det aktuella ärendet kommer, inom ramen för sedvanlig

Besöksadress: Skogsbovägen 9—il, 134 81 Gustavsberg • Postadress: Värmdö kommun, 134 81 GustavsbergVäxel 08-570 470 00 • varmdo.kommun@varmdo.se • www,varmdo.se Org.nr. 01-212000-0035



YttrandeVÄRMDÖ KOMMUN
Denummer
14KS/0073 Sid 2(2)

budgetprocess, att vara föremål för beslut i kommunfullmäktige i november 2014. Detav kommunstyrelsens fastighetsutskott fattade beslutet har sålunda inte varit föremål förbeslut i felaktig instans samt medför ekonomiska kostnader utanför avkommunfulirnäktige fastställd budgetram.

i onica Pettersson Stellan FolkessonKommunstyrelses ordförande Kommundirektör

/1



VÄRMDÖ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 3 av 3Kommunstyrelsen 2014-09-17

Dnr 14KS/0073 Koimnunstyrelsen 2014-09-17 136

Yttrande till förvaltningsrätten angående beslut i KSFU
om kvarnbergsskolans renovering

Kommunstyrelsens beslut

Yttrandet godkänns och tillsänds Förvaltningsrätten i Stockholm.

Beslutsnivå
Kommu ns ty re isen

Ärendebeskrivriing
Kommunstyrelsens fastighetsutskott fattade vid Sitt sammanträde den 11juni
2014 beslut om att genomföra en renovering av Farstavikens
skolalKvarnberget. Beslutet har överklagats till förvaitningsrätten av en
medborgare som yrkar att beslutet bör undanröjas då denne anser att sakfrågan
bör hanteras av kommunfullmäktige samt att beslutet inte håller sig inom
fastställd budgetram.

Handlingar i ärendet
Tj änsteskrivelse, Laglighetsprövning om renovering av Farstavikens
skolalKvarnberget, 20 14-09-01
Yttrande, 2014-09-01.

Reservationer och protokollsanteckni ngar
S-gruppen lämnar följ ande reservation:

“Den socialdemokratiska gruppen reserverar sig emot att anta
kommunstyrelsens yttrande som sitt eget. Overklagandet är enligt vr mening
korrekt till sitt faktainnehåll. Den klagande anger hur beslut i denna storlek och
omfattning normalt går till och att beslutet avsåg att stanna på nivån
kommunstyrelsens fastighetsutskott (KSFU). Yttrandet motsäger inte dessa
förhållanden. Det kan tvärtom anses vitsorda detta eftersom det anges att
beslutet alltid var tänkt att gå till kommunfullmäktige, och att KSFU enkom är
ett beredande organ. 1 praktiken vitsordar yttrandet de förhållanden som
överklagandet ifrågasätter.”

Omedelbart justerat
Komruunstyrelsen beslutar att ärendet är omedelbart justerat.

Sändlista
Förvaltningsrätten i Stockholm
KSFU

/
jzssteriiig utdragsiiestyrkande
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Handlägqare Diarlenummer
Annica Lempke 14KS/0073
Kansli- och utvecklingsavdelningen

Kommunstyrelsen

Laglighetsprövning om renovering av Farstavikens
skola/Kvarnberget

Förslag till beslut
Yttrandet godkänns och tillsänds Förvaltningsrätten i Stockholm.

Beslutsnivå
Kommunstyrelsen

Bakgrund
Värmdö kommun har av Förvaltningsrätten i Stockholm fått ett föreläggande att yttra sig
i mål 159 16-14 angående laglighetsprövning enligt kommunallagen. Ärendet avser ett
överklagande av kommunstyrelsens fastighetsutskott beslut om renovering av
Farstavikens skolalKvarnberget.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsens fastighetsutskott fattade vid sitt sammanträde den 11juni 2014
beslut om att genomföra en renovering av Farstavikens skolalKvarnberget. Beslutet har
överklagats till förvaltningsrätten av en medborgare som yrkar att beslutet bör
undanröjas då denne anser att sakfrågan bör hanteras av kommunfullmäktige samt att
beslutet inte håller sig inom fastställd budgetram.

Bedömning
Kommunstyrelsens fastighetsutskott är att betrakta som ett beredande organ i dessa
frågor. Det aktuella ärendet kommer, inom ramen för sedvanlig budgetprocess, att vara
föremål för beslut i koinmunfullmäktige i november 2014. Det av kommunstyrelsens
fastighetsutskott fattade beslutet har sålunda inte varit föremål för beslut i felaktig
instans samt medfört ekonomiska kostnader utanför av kommunfullmäktige fastställd
budgetram. Värmdö kommun bestrider yrkandena och anser att det överklagade beslutet
har fattats korrekt och lagenligt.

Ekonomiska konsekvenser
Yttrandet medför inga ekonomiska konsekvenser.

Konsekvenser för miljön
Yttrandet har inga konsekvenser för miljön.

8esöksadress: Skogsbovägen 9—il, 134 81 Gustavsberg • Postadress: Värmdö kommun, 134 81 Gustavsberg
Växel 08-570 470 00 • varmdo.kommun@varmdo.se • www.varmdo.se • Org.nr. 01-212000-0035



TjänsteskrivelseVÄRMDÖ KOMMUN Diarlenummer

14KS/0073 Sid 2(2)

Konsekvenser för medborgarna
Yttrandet medför inga konsekvenser för medborgarna.
Konsekvenser för barn
Yttrandet har inga konsekvenser för barn.

Handlingar i ärendet
Nr Handling Biläggs[Biläggs ej

1 Föreläggande Förvaltningsrätten i Stockholm Biläggs
2 Protokollsutdrag KSFU 2014-06-11 § 13 Biläggs
3 Yttrande till Förvaltningsrätten i Stockholm Biläggs

dnr 14KS/0073

Sändlista för beslutsexpediering
Kornrnunstyrelsens fastighetsutskott

Stellan Folkesson Maria Larsso Ajne
Kommundirektör Kanslichef



FÖRELÄGGANDE Aktbilaga 6
2014-08-20

Ni ska yttra Er över innehMlet i bifogade handlingar, aktbilaga 1.

Yttrandet ska vara skriftligt och ha kommit in till förvaltningsrätten senast den 4
september 2014.

i,ei Ltat + iq,M- 2019
Om Ni inte yttrar Er kan målet ändå avgöras.

Om Ni har nägra frågor kan Ni kontakta förvaltningsrätten.

C-Q- rt
Christina Modin, Domstolssekreterare
Telefon direkt 08-561 68002

Dokid 517383
Postadress Telefon Telefax

08-561 68000 08-561 68001
E-post: forvaltningsrattenistockhoImdom.se

Expeditionstid
måndag — fredag
08:00-16:30

FÖRVALTNINGSRÄTTEN
ISTOCKHOLM
Allmänna avdelningen Mål nr.

15916-14 Enhet 11
Anges vid kontakt med domstolen

Värmdö kommun
134 81 Gustavsberg

2014 -08-22

Per Hark .1. Värmdö kommun
angående laglighetsprövning enligt kommunallagen

Besöksadress
Tegeluddsvägen 1

115 76 Stockholm



Förvaltningsrätten i Stockholm FÖRVALTNINGSRATTEN
1 STOCKHOLM

115 76 STOCKHOLM
2014 -07- 08

Mån

Akibll:,. Enhet:.../L.VE

Undertecknad överklagar hirnied Värmdö koinanunstyrelses fastighetsutskotts (KSF1J)beslut av den 11juni 2014, § 13 med dnr 13KS/0141.
Beslutet rör att renovera Kvarnbergsskolan flir 160 Mkr.

Bakgrund
KSFU har tagit sitt beslut på basis av en tre(3) sidors tjänsteskrivelse som avslutas med en( 1)sida kostnadskalkyl, sammanställning (Ramböll 20 13-09-03) på 159,5 miljoner kronor.

Jag har som medborgare i kommunen med intresse för och kunskap om byggrmder tagit del avovanstående. Jag har också tidigare fått del av det sakunniga underlag som kommunen självtagit fram i detta ärende. Med stor förvåning noterar jag att företrädare för styrande partier ikommunen tagit beslutet. Ett beslut som direkt motsägs av det sakliga underlag somkommunen själv redovisat. Resultatet för mig som medborgare och skattebetalare i kommunenblir att jag får betala än mer än vad beslutet anger. Detta för en skola som är mindremilj övänlig, mindre pedagogisk och med sämre arbetsmiljö fZr såväl elever som personal.Ovan sakliga argument är inget som domstolen behöver pröva. Den prövningen kommer attgöras av andra vid andra tider och i andra forum.

Därför överklagar jag KSFUs beslut enligt nedan.

YRKANDE
Att beslutet upphävs.

GR UNDER
3 kap. 9-10, 12-14 § och 10 kap. 1-2 kommunallagen (1991:900), KL

UTVECKUNG A VTALAN
Kommunens högsta beslutande organ är kommunfullmäktige (KF), vilket i princip ska fattaalla beslut i kommunen. Kommunfullmäktige kan delegera beslutanderätten till nämnder ochandra, vilket även gjorts i betydande omfattning. Dock ska KF alltid besluta i ärenden avprincipiell beskaffenhet eller som annars är av större vikt för kommunen.

Av nu gällande reglemente fcir kommunstyrelsen (KS) framgår det, bland annat, att“kommunstyrelsen ansvarar f& verksamhetslokaler som ägs av kommunen och svarar därmedför drift och underhåll och lokaler”. Vidare sägs det att “Kommunstyrelsen är byggherre vidny- om- och tillbyggnad på uppdrag av nämnderna och inom av fullmäktige fastställdbudgetram”.

Utifrån ovanstående beskrivning av reglementet för KS, punkten 1.11.1, framgår det såledesatt nämnda åtgärder ska ligga inom av KF fastställd budgetram.

/



KF har i tidigare beslut avsatt 75 Mkr fcr renovering av Kvarnbergsskolan.

KSFU beslutade den 11juni2014 att renovera Kvarnbergsskolan för 160 Mkr. KSFU går meddetta beslut utanf?3r av KF fastställd budgetram och sina befogenheter. Beslutet kan intebetraktas bestå av rent förberedande eller verkställande art. Av tjänsteskrivelsen till ärendetdaterad 2014-06-02 framkommer att beslutsnivån ska stanna vid KSFU samt att det redovisasunder rubriken ekonomiska konsekvenser att ytterligare och ej ännu fastställdinvesteringsbudgetbehövs.

Vid frågor om kommunens skollokaler innefattar detta mängden lokaler och deras belägenhetsamt frågan om huruvida skolor ska renoveras eller ifall det istället ska byggas nya skolor.Sådana frågor är av så stor vikt för kommunen att de ska beslutas av KF. Sådan är ocksåVärmdö kommuns praxis, senast i budgeten för 2014 då det bland annat avsattes 75 Mkr tillrenovering av Kvarnbergsskolan. När kostnaden nu mer än fördubblats måste frågan omhuruvida Kvarnbergsskolan ska renoveras eller inte ånyo beslutas av KF. Enligt min meningomfattar inte den delegation som skett till KS eller till KSFU åtgärder av nu aktuell dignitet.

Således ska det överklagade beslutet undanröjas redan av detta skäl. Skulle åtgärden ifråga, isig, anses omfattas av delegationen till KS så framgår det av reglementet att KS åtgärder skaligga “inom av flullmäktige fastställd budgetram”. Det nu ifrågasatta beslutet överskriderdenna kostnadsram med mer än det dubbla, eller i reda pengar med mer än 75 Mkr. Det kandärmed inte råda någon tvekan om att beslutet inte håller sig inom den delegation som givitsKS, nämligen att KS åtgärder ska hålla sig inom av KF fastställd budgetram.

Sammanfattningsvis bör det överklagade beslutet undanröjas av dels det skälet att fråga är omåtgärder som ska beslutas av KF, dels det skälet att åtgärden ifråga inte håller sig inom av KFfastställd budgetram.

Det överklagade beslutet kan därmed inte betraktas som i behörig ordning tillkommet och skaundanröjas.

Box 113

den 7juli2014

421002-0832Per Hark

13902 Djurhamn
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Kommunstyrelsens fastighetsutskott 2014-06-11

Dnr 13KS/0141 Koinmunstyrelsensfastighetsutskott 2014-06-11 § 13

Renovering av Farstavikens skoia/Kvarnberget

Fastighetsutskottets beslut

1. Renovering av Farstavikens skolafKvarnberget genomförs i enlighet
med detta ärende.

2. Uppdrar till koinmundirektören att särskilt beakta att skapa en
attraktivare och bättre entré från Runda husetlGustavsberg centrum
och lokal- och skolgårdsanpassning för elever i år 4-5.

Beslutsriivå
Kommunstyrelsens fastighetsutskott

Ärendebeskrivni ng
Kommunstyrelsens fastighetsutskott gav, vid sitt sammanträde i oktober
2013, kommundirektören i uppdrag att utreda, kostnadsberäkna och tidsätta
möjliga alternativa lösningar för äldre elever vid Farstavikens
skola[Kvarnberget. Utredningen redovisades i mars 2014 genom rapporten
Utredning om alternativa lösningar för äldre elever vid Farstavikens
skolalKvarnberget. Kommunstyrelsens fastighetsutskott beslutade att fråga
skulle återkomma vid nästa möte.

Renovering av Farstavikens skolalKvarnberget föreslås genomföras, vilket
bland annat innebär att antalet platser i å.rskurs 4-9 utökas till cirka 700.

Renovering föreslås påbörjas omgående i enlighet med utbildningsstyrelsens
lokaiplan för 2014 och redovisad projektbeskrivning. För att möjliggöra
fortsatt verksamhet vid skolan föreslås renoveringen genomföras etappvis
där delar av skolan kan omlokaliseras till provisoriska paviljonger under
byggtiden. Tillfartsvägar till Gustavsbergs centrum måste omarbetas och en
attraktiv skolväg säkerställas.

Handlingar i ärendet
Utredning om alternativa lösningar för äldre elever vid Farstavikens
skolalKvarnberget
Protokollsutdrag kommunstyrelsens fastighetsutskott 20 13-10-14 § 28
Programskiss över Farstavikens sko la/Kvarnberget

Yrkande
Koalitionen yrkar bifall till kontorets förslag med tillägg att uppdra till
kommundirektören att särskilt beakta att skapa en attraktivare och bättre
entré från Runda husetlGustavsberg centrum och lokal- och
skolgårdsanpassning för elever i år 4-5.

S-gruppen yrkar i första hand återremiss med hänvisning till att
utredningsuppdraget inte återredovisats. 1 andra hand avslag till förmån för

justering 1 1 utdragsbesryrkande
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eget förslag i motionen “Den nya skolan i Gustavsberg —Gustavsbergsskolari”

Max Ljungberg (MP) yrkar avslag på Andersson Ribbings (S) yrkanden ochyrkar bifall till koalitionens förslag.

Propositioner
Ordföranden staller proposition om ärendet ska återremitteras eller avgöras idag. Ordföranden finner att ärendet ska avgöras i dag.

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns:

“Den som vill att ärendet ska avgöras i dag röstar ja, den som vill att ärendetåterremitteras röstar nej.”

Följande röstar ja:

Anders Bergman (FP), Monica Pettersson (M), Max Ljungberg (MP)

Följande röstar nej:

Sandro Wennberg (S), Annika Andersson Ribbing (S)

Utskottet beslutar med tre ja-röster mot två nej-röster att ärendet ska avgörasi dag.

Ordförande ställer proposition om utskottet bifaller kontorets förslag elleravslår kontorets förslag till förmån för S motion “Den nya skolan iGustavsberg — Gustavsbergsskolan” och finner att utskottet beslutar enligtkontorets förslag.

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns:

“Den som bifaller kontorets forslag röstar ja, den som avslår kontoretsförslag till förmån för S förslag röstar nej.”

Följande röstar ja:

Anders Bergman (FP), Monica Pettersson (M), Max Ljungberg (MP)

Följande röstar nej:

Sandro Wennberg (S), Annika Andersson Ribbing (S)

Utskottet beslutar med tre ja-röster mot två nej-röster att utskottet beslutarenligt kontorets förslag.

Ordförande ställer proposition om utskottet bifaller koalitionenstilläggsyrkande och finner att det bifal les,

justering
/

urdragsbesryrkaitde
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Protokollsanteckning
S-gruppen deltar inte i beslutet avseende koalitionens tilläggsyrkande p.2.

S-gruppen lämnar följ ande protokollsanteckning:

“Vi yrkade återremiss på ärendet i första hand och avslag till förmån för
eget förslag i andra hand.

Vi gör detta av två skäl. Dels för att det inte är försvarbart att lägga så
mycket pengar på en renovering när man kan få en helt ny skola för nästan
lika mycket pengar. Dels för ärendets beredning har varit under all kritik
och enligt vår mening strider mot konimunstyrelsens reglemente.

När det gäller frågan om att renovera eller bygga nytt anser vi
socialdemokrater inte att det är ekonomiskt försvarbart att lägga minst 162
miljoner kronor på en renovering av skolbyggnaden när kostnaden för att
bygga en helt ny, modern och energieffektiv skola beräknas ligga kosta 200-
240 miljoner kronor. Den angivna kostnaden på 162 miljoner kronor är
dessutom enligt vår bedömning kraftigt i underkant eftersom
konsul företaget Ramböll i sina analyser har indikerat att renoveringen
kommer att bli betydligt mera kostsarn om renoveringen genomförs i
etapper. Den angivna kostnaden för evakuering på 5 miljoner kronor är
kraftigt underskattad — den räcker inte ens till en enda barack. Varken
trafikåtgärder eller inventarier ingår heller i kostnaden. Vi har i
kominunfullmäktige istället lagt en motion om att kommunen bör bygga en
helt ny skola. Vi tror att en sådan satsning skulle innebära ett lyft för
Värmdö som skolkommun.

När det gäller ärendets beredning har vi i ett års tid begärt att få underlag om
vad den faktiska kostnaden för en renovering av skolan på Kvarnberget är
och vad det finns för konkreta alternativ för nybyggnation av en skola. När
kommundirektören i mars slutligen presenterade sin “rapport” om
alternativen fanns där inga alternativ utan endast elevprognoser och en
beskrivning av kapacitetsläget i Värmdös skolor.

Att KSFU beslutar om starten av en investering på minst 162 miljoner
kronor strider också enligt vår mening mot kommunstyrelsens reglemente.
Så här står det i reglementet för kornmunstyrelsen:

“Kornmunstyrelsen ansvarar för verksarnhetslokaler som ägs av kommunen
och svarar därmed för drift och underhåll av lokaler. Kommunstyrelsen är
byggherre vid ny-, om- och tillbyggnad på uppdrag av nämnderna och inom
av fullmäktige fastställd budgetram.”

Investeringen är på 162 miljoner kronor men det finns i liggande budget
endast finansiering för 75 miljoner kronor. Beslutet är alltså fattat med

justering utdragsbesiyrkande
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förbehållet att konimunfullmäktige i november inom ramen förbudgeiprocessen beslutar om ytterligare 87 miljoner kronor för just dettaändamål. Att besluta om en jättelik investering, en av de största undermandatperioden, utan att ha ens ha halva finansieringen klar är ett inte baraekonomiskt ansvarslöst, det är ett brott mot reglementet, eftersom beslutetinte grundar sig på ett beslut i fullmäktige.

Att beslutet dessutom fattas i KSFU och inte i någon annan högre instans ärlikaledes ett brott mot reglementet eftersom det inte finns något idelegationsordningen för kommunstyrelsen som anger att KSFU ensamt kanbesluta om en sådan investering på egen hand.”

Monica Pettersson (M) lämnar följande protokollsanteckning:
“xxx,,

Per-Olof Fransson (KO) lämnar följande protokollsanteckning:
,xxx,,

Sändilsta
Finarisieringsnämnden för utbildning
Utbildningsstyrelsen
proVarmdo
Kundvals- och finansieringsavdelningen

jus1erag
utdragbesKyrkande
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Sammanfattning
Kommunstyrelsens fastighetsutskott har gett kommundirektören i uppdrag att utreda,
kostnadsberäkna och tidsätta möjliga alternativa lösningar för äldre elever vid
Farstavikens skolafKvarnberget. Uppdraget omfattar såväl utbyggnad och renovering av
befintlig byggnad som nybyggnation med alternativa lokaliseringar.

Verksamhetslokaler medför stora ekonomiska åtaganden för verksamheterna och
antaganden om framtida behov av högstadieplatser är därför en utgångspunkt i
uppdraget. Denna bedömning har gjorts utifrån Värmdö kommuns befolkningsprognos,
en elevantalsprognos samt uppgifter om de kommunala grundskolornas kapacitet fram
till år 2022.

Antalet högstadieelever i Värmdö kommun antas öka, från dagens cirka 1500 barn till
cirka 2 000 — 2 100 barn år 2022. Detta kommer på sikt att ställa krav på fler
högstadieplatser i de kommunala skolorna. Den exakta omfattningen, samt dess
konsekvenser för respektive skola, är dock svåra att förutse då det är beroende på ett
antal i nutäget okända faktorer som exempelvis faktiska befolkningsförändringar samt
andel elever i fristående skolor och skolor i annan kommun framöver.

1 nuläget finns, i varierande grad, utrymme att ta emot fler elever inom kommunens
grundskolor. Detta gör att ökat platsbehov utifrån en framtida befolkningsökning till
stora delar kan antas tillgodoses i skolornas befintliga verksamhetslokaler. Detta kan
dock framöver komma att ställa krav på omfi5rdelningar mellan olika delområden och
skolor liksom anpassningsåtgärder i befintliga skollokaler. Nybyggnation av
högstadieskola, som i enlighet med kommunens fastighets- och lokalpolicy endast ska
ske vid stadigvarande behov av nya lokaler och där andra alternativ kan uteslutas,
bedöms inte vara uppfyllt i nuläget.

Ärendebeskrivni ng
Kommunstyrelsens fastighetsutskott beslutade i april 2013 att ta fram en
programhandling för totalrenovering av Farstavikens skolafKvarnberget. Inom ramen
för projektet skulle även kapacitetshöjande åtgärder genomföras för att möjliggöra för
skolan att ta emot fler elever. Programkalkylen, som presenterades i september 2013,
visade på högre kostnader än budgeterat och vidare programarbete avbröts’.

1 samband med beslutet om att avsluta programarbetet gav fastighetsutskottet
kommundirektören i uppdrag att utreda, kostnadsberäkna och tidsätta möjliga alternativa
lösningar för äldre elever vid Kvarnberget2.Uppdraget omfattar såväl utbyggnad och
renovering av befintlig byggnad som nybyggnation med alternativa lokaliseringar.

Metod
En utgångspunkt i föreliggande uppdrag är att göra en bedömning av framtida behov av
högstadieplatser i Värmdö kommun. För att göra denna bedömning har antaganden om

1 Fastighetsutskottet fattade beslut om au genomföra en ytskiktsrenovering av Farstavikens
skolafKvarnberget, dock inte omfattande kapacitetshöj ande åtgärder.
2 Begreppet äldre elever förstås i denna rapport som elever i årskurserna 7-9.
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befolkningsutveckling i åldersgruppen 12-15 år i Värmdö kommuns befolkningsprognosfram till år 2022 använts. Till detta har lagts en elevantalsprognos som tagits fram inomkundvals- och finansieringsavdelningen. Elevantalsprognosen utgår frånbefolkningsprognosens antaganden om befolkningsförändringar för barn i skolålder ochapplicerar detta på skolornas grundplaceringsområden. Genom detta har en bedömningav framtida behov av platser inom respektive kommunal grundskola och årskurs fåttsfram. Denna prognos har dock inte tagit hänsyn till respektive skolas kapacitet. För attkunna göra en bedömning av 1 vilken utsträckning framtida befolkningsökningar kantillgodoses inom Värmdö kommuns befintliga skolstruktur har därför uppgifter omrespektive högstadieskolas kapacitet hämtats in från ansvariga rektorer. Detta gör att dethar varit möjligt att räkna fram en fcirmodad framtida beläggning på de kommunalahögstadieskolorna utifrån Värmdö kommuns befolkningsprognos och dess antaganden.

Befintlig skolstruktur
Kommunen har det yttersta ansvaret för att alla elever som är folkbokförda i kommunenfar en skolpiacering. Finansieringsnämnden för utbildning beslutar om så kalladegrundplaceringsområden, vilket är det geografiska närområdet vid en skola. Elever somär folkbokförda i en viss skolas grundplaceringsområde får, i normalfallet, en garanteradplats med en grundplacering i denna skola. Undantag från denna princip kan exempelvisavse en elev som flyttar in 1 ett grundplaceringsområde där plats saknas 1 skolan. Dennaelev far då en placering i en närliggande skola.

Inom ramen för skolvalet kan vårdnadshavare välja en annan skola än den som elevengrundplacerats i. Placering i ny, kommunal, grundskola sker då i mån av plats. Till dettakommer även vårdnadshavare som placerar barn i fristående skolor och i skolor utanförVärmdö kommun. Detta gör att en elev slutgiltiga placering inte behöver
överensstämma med kommunens grundplacering av eleven.

1 november 2013 fanns cirka 1 500 högstadieelever i Värmdö kommun3.Av dessa gårdrygt 70 procent i en kommunal grundskola, huvuddelen i den skola de har singrundplacering. Drygt en fjärdedel av högstadieeleverna går i en fristående skola,huvudsakligen i Lemshaga akademi, Kunskapsskolan och Internationella engelskaskolan. De båda senare skolorna är lokaliserade i Nacka kommun. Resterande andel aveleverna, som 1 redovisningen nedan ingår i kategorin Övrigt, går i en fristående ellerkommunal skola utanför Värmdö kommun. 1 gruppen ingår även elever som ärexternplacerade, exempelvis i statlig skola, eller elever med utlandsvistelse.

Elevantalet omfattar inte särskolee!ever.

2
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Skola Delområde Driftsform Antal elever i årskurs 794

Farstavikens skola/Kvarnberget Gustavsberg proVarmdo 227
Ösbyskolan Gustavsberg proVarmdo 219
Hemmestaskolan Värmdölandet proVarmdo 298
Brunns skola Ingarö proVarmdo 175
Lemshaga akademi Ingarö Fristående 153
Värmdö skärgårdsskola Djurö, Stavsnäs, skärgården proVarmdo 105
Internationella engelska skolan Nacka kommun Fristående 103
Kunskapsskolan Nacka kommun Fristående 98
Övrigt Utanför Värmdö kommun - 138
Totalt 1 516

Figur 1. Antal högstadieelever höstterminen 2013.

Bedömning av framtida behov av högstadieplatser
Utgångspunkten för en bedömning av framtida behov av högstadieplatser är Värmdö
kommuns befolkningsprognos fdr åren 2013-2O22. 1 detta uppdrag har prognosens
antaganden om framtida befolkningsutveckling i åldersgruppen 12-15 år använts.

Utifrån befolkningsprognosens uppgifter har Sweco, på uppdrag av kundvals- och
finansieringsavdelningen, tagit fram en elevantalsprognos fdr att få fram förmodat antal
elever i respektive kommunal skola och årskurs fram till år 2022. Elevantalsprognosen
har applicerat befolkningsprognosens antaganden om antal barn i kommunens
delområden på de kommunala skolornas grundplaceringsområden.

För att kunna göra en bedömning om elevantalsprognosens uppgifter om behov av
skolpiatser är realistisk utifrån befintliga verksamhetslokaler, har kontakt tagits med de
kommunala grundskolornas rektorer vad gäller respektive skolas elevkapacitet.

Fastighets- och lokalpolicy
Värmdö kommun har en fastighets- och lokalpolicy som bland annat syftar till att
säkerställa ett effektivt fastighets- och lokalutnyttjande. Kommunstyrelsen ska, genom
fastighetsutskottet, ha den samlade bilden av kommunens lokalbehov. Respektive
nämnd eller styrelse ansvarar för planeringen av lokaler för sina verksamheter, vilka
årligen fastställs i lokalpianer.

Lokalinvesteringar innebär ett längsiktigt ekonomiskt åtagande och vid förändringar i
behov ska verksamheterna i första hand effektivisera befintliga lokaler, exempelvis
genom ombyggnad eller tillbyggnad. Nybyggnationer ska endast ske när det bedöms
finnas ett stadigvarande behov av nya lokaler och där andra alternativ kan uteslutas.
Genom aktiv lokalförsörjning ska behovet av lokaler förutses och planeras och
lokalbeståndet ska därmed kunna anpassas efter förändringar i efterfrågan. Syftet är att
lokalbeståndet ska vara rätt lokaliserat och att nya skollokaler placeras i områden där det

Uppgifter från Procapita per den 1 november 2013. Avser elever folkbokförda i Värmdö kommun,
exkluderat särskoleelever.

En ny befolkningsprognos, för åren 2014-2023, tas fram under april månad 2014, Framtida antaganden
om befolkningsutveckling kan komma att skilja sig åt i den nya prognosen jämfört med de antaganden
som föreliggande rapport baseras på.
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antas finnas ett tillräckligt stort bamunderlag och med bra kommunikationsmöjligheter.
Kapacitet i de kommunala grundskolorna
En bedömning av högstadieskolornas kapacitet i befintliga skollokaler har lämnats avrespektive rektor. Uppgifter om skolans kapacitet ska inte likställas med att en skola ibefintlig utformning av verksamhetslokalerna har utrymme för exakt angivet elevantal.Anpassningsåtgärder kan behöva genomföras flr att en kapacitetsökning ska varamöjlig. Vidare kan det i vissa fall vara problematiskt att enbart se till en skolas kapaciteti förhållande till nuvarande och förväntat antal högstadiee!ever, då skolan även omfattarandra årkurser som delar verksamhetslokaler med högstadiet. Vidare bör noteras attbeläggning och kapacitet inte nödvändigtvis är jämnt ft5rdelad mellan årkurser och övertid och att en tillgänglig kapacitet inom högstadiet inte nödvändigtvis finns i den årskursdär det ökade behovet finns.

Skola ElevantalE Kapacitet7 Beläggning (%)
Farstavikens skola/Kvarnberget 227 450 223
Ösbyskolan 219 250 31
Hemmestaskolan 298 360 62
Brunns skola 175 300 125
Värmdö skärgårdsskola 105 125 20
Totalt 1 024 1 485 + 461

Figur 2. Antal högstadieeleveri kommunala grztndskolor saint bedömd kapacitet och beläggning ibefintliga verksamhetslokaler

Generellt kan konstateras att möjligheten att ta emot fler högstadieelever finns, ivarierande grad, i samtliga kommunala grundskolor. Den genomsnittliga
beläggningsgraden inom högstadiet uppgår i nu läget till drygt 69 procent. Detta innebäratt det bedöms finnas utrymme fi5r ytterligare cirka 460 högstadieelever i befintligaverksamhetslokaler. Detta täcker till stora delar det fi5rmodade framtida ökade behovetav högstadieplatser i kommunen. Uppgifterna om skolornas över- respektiveunderkapacitet avser hela högstadiet och kan därför variera över tid inom respektiveårskurs bland annat beroende på barnkullarnas storlek eller benägenhet att söka tillfriskola. En överkapacitet en viss skola kan därför inte likställas med att tillräckligtantal tillgängliga platser finns fZr elever i en specifik årskurs.

Befolkningsutveckling
Kommunens befolkningsprognos, baserad på förmodat tillskott av bostäder genomnybyggnation och permanentning av fritidshus, används för att bedöma framtida behovinom kommunala verksamheter. Nybyggnationer påverkar efterfrågan på kommunalservice inom ett visst område snabbt, vilket gör att omfördeningar mellan olikadelområden kan behöva ske utifrån faktiska befolkningsfiirändringar. Det framtidabehovet av platser i kommunens gnindskolor påverkas även av andra faktorer, framförallt omfattningen av placering av barn i fristående skolor eller skolor utanför

6 Uppgifter från Procapita per den 1 november 2013. Avser elever folkbokförda i Värmdö kommun.Omfattar inte särskolee lever.
Uppgifter om kapacitet inom högstadiet i enlighet med respektive rektor. Uppgifter har lämnats avrespektive rektor i mars 2014 avseende befintlig kapacitet.
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kommunen. Kommunen har dock alltid det yttersta ansvaret för att alla elever som är
folkbokförda i Värmdö får en skolpiacering.

Värmdö kommun upprättar årligen en befolkningsprognos som sträcker sig över de
kommande tio åren. Föreliggande rapport grundar sig på befolkningsprognosen för åren
2013-2022, som tar sin utgångspunkt i uppgifter om befolkningen den 31 december
2012. Befolkningsprognosen görs för ett högt respektive lågt utvecklingsalternativ.
Befolkningsprognosen finns nedbruten för kommunens delområden och görs i ett antal
olika åldersgrupper. För denna rapport har de båda utvecklingsalternativen för
prognosens åldersgrupp 12-15 år, fördelat på de olika delområdena, lyfts ut. Noteras bör
dock att denna åldersgrupp inte exakt överensstämmer med gruppen högstadieelever.

Tillväxttakten i Värmdö kommun har sjunkit under de senaste åren, även om
befolkningen i kommunen alltjämt ökar. Under 2013 ökade kommunens befolkning med
cirka 1 procent till 39784 invånare. Denna utveckling har skett trots att Värmdö
kommun under föregående år inte såg något större tillskott av bostäder. De kommande
åren, då framför allt nybyggnationer i Gustavsbergsornrådet genomförs, finns det därför
skäl att anta att tillväxttakten kan komma att öka ytterligare.

1200

1000

i1
2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022

• Gustavsberg: hög Gustavsberg: låg

• Ingarö: hög Ingarö: låg

• Vårmdölandet; hög fl Värmdölandet: låg

• Durö, Stavsnäs, skärgården: hög e Ojurö, Stavsnäs, skärgården: låg

Figur 3 Antal barn per delo,nråde i åldrarna 12-15 år i befolkningsprognosens höga respektive låga
utvecklingsalternariv.

8 Befolkningsprognos ffir 2014-2023, baserad på 2013 års folkmängd, tas fram i april 2014.

ZQ
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1 befolkningsprognosens båda utvecklingsalternativ antas antalet barn i åldrarna 12-15 åröka under prognosperioden. Den 30 september 2013 fanns 2 082 barn i de aktuellaåldrarna i Värmdö kommun. Åldersgruppen antas öka med 500 respektive 600 barn i detlåga respektive höga utvecklingsalternativet för Värmdö kommun fram till år 2022.

Storlekarna på Värmdö kommuns delområden skiljer sig väsentligt åt och de störstabefolkningsökningarna kan följaktligen antas inom delområdena Gustavsberg ochVärmdölandet. Tillväxten i de båda delområdena har dock delvis olika karaktär, vilketkan komma att påverka tillväxttakten. Folkökningen inom delområdet Gustavsberg ärframför allt en följd av nybyggnation av flerfamiljshus i centrala Gustavsberg samtnybyggnation av småhus och, i mindre omfattning, flerfamiljshus i Mörtnäs. Detta göratt invånarantalet i dessa områden kan öka kraftigt under en kortare period i takt med attnyproducerade bostäder blir inflyttningskiara. Folkökningen i delområdet Värmdölandetär till stor del en följd av permanentning av fritidshus, vilket gör att ökningstakten kantänkas ske långsammare än i Gustavsbergsområdet och även vara mindre koncentrerad itid.

Elevantalsprognos
Kundvals- och finans leringsavdelningen har uppdragit åt Sweco att göra enelevantalsprognos för att analysera effekterna av den tillväxt som antas 1
befolkningsprognosen och dess konsekvenser fdr de kommunala grundskolorna9.

Elevantalsprognosen har applicerat befolkningsprognosens antaganden om antal barn ikommunens delområden på de kommunala skolornas grundplaceringsområden. Dettagör att prognosen därmed inte kan fånga in eventuella framtida utbudsförändringar,exempelvis vid nedläggning eller nybyggnation av fristående skola i Värmdö eller inärliggande kommun och de konsekvenser detta kan ha för de kommunala skolorna.Prognosen har vidare inte tagit hänsyn till respektive skolas kapacitet och dess möjlighetatt ta emot det framtida elevantal som antas till prognosperiodens slut år 2022. Detta harlagts till elevantalsprognosen inom ramen för denna utredning.

Skola Elevantal’0 Eievantalsprognos”
Farstavikens skola/Kvarnber8et 227 295
Ösbyskolan 219 283
Hemmestaskolan 298 389
Brunns skola 175 245
Värmdö skärgårdsskola j 105 134

Figur 4. Antal högstadfeelever i kommunala grzindskolor samt bedömtframtida elevantal utifrån
befolkningsprognosen och befintliga sökmönsle,:

1 elevantalsprognosen antas alla kommunala högstadieskolor få en ökad efterfrågan tillår 2022. Som en följd av befolkningsutvecklingen är ökningarna som störst i de skolorsom ligger i Gustavsbergs delområde. Noteras bör dock att elevantalsprognosen är

Elevantalsprognosen omfattar inte fristående skolor eller skolor utanftir Värmdö kommun.‘° Uppgifter från verksamhetssystemet Procapita per den 1 november 2013. Avser elever folkbokfdrda iVärmdö kommun. Omfattar inte särskoleelever.
Swecos elevantalsprognos, baserad på Värmdö kommuns befolkningsprognos 20 13-2022. Avserförmodat elevantal år 2022.
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baserad på befolkningsprognos och bostadsbyggnadsprognos från 2013. De nya
prognoser som tas fram under våren 2014 kan komma att medflirajusteringar i
tillväxttakten på grund av förändringar i bostadsbyggnadstakten. Uppgifterna i
elevantalsprognosen vad gäller antal barn år 2022 bör därför snarare ses som en
indikation på en framtida utveckling inom Värmdö kommun och dess delområden.

Slutsatser
Nybyggnationer av verksamhetslokaler ska, i enlighet med kommunens fastighets- och
tokalpolicy, endast ske vid stadigvarande behov av nya Lokaler och där andra alternativ
kan uteslutas. Av denna anledning har utgångspunkt i föreliggande utredning tagits i en
bedömning av förmodat framtida behov av högstadieplatser i Värmdö kommun och dess
delområden. För att kunna göra denna bedömning har en sammanvägning gjorts av
uppgifter i Värmdö kommuns befolkningsprognos, en elevantalsprognos samt uppgifter
om skolornas kapacitet sammanställts. Antagandena avser år 2022, i enlighet med
kommunens nu gällande befolkningsprognos.

Skola Elevantalsprognos’2 Kapacitet13
Farstavikens skola/Kvarnberget 295 450
Ösbyskolan 283 250
Hemmestaskolan 389 360
Brurins skola 245 300
Värmdö skärgårdsskola 134 125

Totalt 1 346 1 485
Figur 5. Bedömt framtida elevantal uttfrån befolkningsprognosen och befintliga sökmönster och skolornas
kapacitet i befintliga lokaler

Samtliga skolor har uppgivit att de har möjlighet att ta emot fler högstadieelever än
nuvarande elevantal. De skolor som har störst möjlighet att utöka elevantalet är
Farstavikens skola!Kvarnberget och Brunns skola som uppger att de i nuläget har en
beläggningsgrad om 50 procent respektive 58 procent. Dock delar skolorna delvis
verksamhetslokaler med andra årskurser varför den exakta kapaciteten för
högstadiee lever är svårbedömd på längre sikt eftersom den påverkas av eventuella
kapacitetsändringar i övriga årskurser på skolan. Till detta kommer att bedömningar om
skolornas över- respektive underkapacitet avser hela högstadiet och att antalet
tillgängliga platser kan variera mellan årskurserna under olika år.

En framskrivning av elevantalet utifrån befolkningsprognosen indikerar att Ösbyskolan,
Hemmestaskolan och Värmdö skärgårdsskola enligt nuvarande bedömningar inte har
utrymme för det elevantal som antas till år 2022. Avvikelserna är dock små. För
Ösbyskolan och Hemmestaskolan innebär detta att cirka 30 platser saknas i respektive
skola. För Värmdö skärgårdsskola beräknas cirka 10 platser saknas. Inom resterande
skolor samt inom Värmdö kommun som helhet bedöms dock den framtida ökningen av
antalet barn i de aktuella åldrarna kunna inrymmas i befintliga skolor. En utökning av

12 Swecos elevantalsprognos, baserad på Värmdö kommuns befolkningsprognos 2013-2022. Avser
förmodat elevantal år 2022.
‘ Uppgifter om kapacitet inom högstadiet i enlighet med respektive rektor. Uppgifter per mars 2014
avseende kapacitet till höstterminen 2014.
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elevantalet är dock förknippat med behov av vissa anpassningsåtgärder avverksamhetslokalerna, i enlighet med utbildningsstyrelsens lokaiplan.

Framtidsbedömningen är dock förknippad med ett antal osäkerhetsfaktorer.Befolkningsprognosens åldersgrupp 12-15 år överensstämmer inte helt med gruppenhögstadieelever. Skolornas uppgifter om kapacitet kan vidare inte direkt antas varaskolans maximala kapacitet, då verksamhetslokalerna kan delas med andra årskurser. Engenerell kapacitet i en viss skola kan inte likställas med att utrymme finns inom denårskurs där behoven finns.

Elevantalsprognosen baseras på Värmdö kommuns befolkningsprognos för åren20 13-2022, där den nya prognos som tas fram utifrån 2013 års folkmängd kan medforanya antaganden om tillväxttakten. Eventuella förändringar beror på justeringar avbostadsbyggnadstakten, som med viss säkerhet endast kan förutses ett par år framåtutifrån bostadsbolagens uppgifter om planerade bostäder. Antaganden underprognosperiodens senare del är mer osäkra då bostadsbolag kan komma att skjuta uppplanerade nybyggnationer exempelvis till följd av vikande efterfrågan.

Sammantaget bedöms i nuläget inte fastighets- och lokalpolicyns krav på stadigvarandebehov av nya lokaler med uteslutning av övriga alternativ inte vara uppfyllt i detta fall.Med största säkerhet kommer antalet högstadieelever i Värmdö kommun att öka framtill år 2022. Dock finns i nuläget i samtliga skolor möjlighet att, i olika omfattning, taemot fler elever. Framtida befolkningsökning kan därför antas att till stor del kunnatäckas inom befintliga verksamhetslokaler. Framtida befolkningsutveckling antasframför allt ske i Gustavsbergsområdet där stora nybyggnationer planeras. Utifrånnuvarande skolstruktur skulle detta medföra en större efterfrågan på sko Iplatser 1Farstavikens skolaJKvarnberget. Denna skola är dock 1 nuläget inte fullt belagd och tillviss del kan en behovsökning täckas inom ramen för befintliga verksamhetslokaler.Vidare är det möjligt för kommunen att förändra skolornas grundplaceringsområdenutifrån framtida befolkningsförändringar, exempelvis genom förändringar i områdenaför Ösbyskolan och Farstavikens sko lai’Kvarnberget, om framtida behovsflirändringarko nstate ras.
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Interpellation

Angående förfallet av Gustavsbergs centrum
Under många år har förfallet spritt sig i Gustavsbergs centrum.

Gamla Domusparkeringen är under all kritik. På torg- och gångytor

breder förfallet ut sig. Byggnaderna är i behov av underhåll och

reparationer t ex läcker hängrännorna. Sammantaget ger centrumet

ett trist intryck och delar av parkeringsplatsen är en skamfläck.

Under förutsättning att centrumet inom en snar framtid skulle

utvecklas med bl. a. bostäder skulle delar av förfallet kunnat

accepteras. Emellertid är så inte fallet. Många år har gått sedan

Gustavsbergsprojektet startades med syftet att Munkmora skulle

byggas ihop med fabriksområdet och centrumets kundunderlag

skulle stärkas. Då var det mest angelägna att bebygga gamla

Domusparkeringen med bostäder samt att utveckla Ekvallen. Ännu

har tyvärr inte ambitionerna blivit verklighet.

Vi kan heller inte se att omdaningen av Gustavsbergs centrum är

nära förestående. Sker inte detta inom närtid måste någon form av

upprustning av centrumet snarast ske.

Jag frågar därför:

• Anser du att behovet av en snar uppfräschning av

Gustavsbergs centrum är angeläget?

Mats Skoglund (V)

L
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Interpellation angående framtiden för vuxenutbildningen i Värmdö kommun

Ställd till ordförande för Finansieringsnämnden för Utbildning, Marie Bladholm.

Vuxenutbildningen har under mandatperioden utsatts för stora
organisationsförändringar. En del nödvändiga för att tydliggöra ökade valmöjligheter
och bättre samordning med övriga kommuner i Stockholms län. Centrum för Arbete och
Studier i Värmdö, CAS, har åtagits sig att genomföra arbetet och gjort det utmärkt, trots
att det fört med sig negativa konsekvenser för dem, exempelvis ett minskat elevantal.
Trots ansträngningar har det heller inte tillkommit någon mer utbildare inom Värmdö
kom mun, utan konkurrensen finns idag helt utanför kommunen.

Tyvärr har arbetet med att skapa en länsgemensam region för vuxenutbildning
havererat i och med att Stockholms kommun dragit sig ur projektet.
Finansieringsnämnden för Utbildning har inte haft upp frågan för beslut, eller ens
diskussion, vilket är väldigt underligt. 1 dagsläget har inte Utbildningsstyrelsen något
gällande avtal för de vuxenutbildningar de genomför i CAS regi.

Det nuvarande avtalet för övriga utförare har förlängts ett år, men inte av
Finansieringsnämnden för Utbildning.

1 alla andra kommuner i länet har frågan diskuterats politiskt och det har tagits beslut
om hur framtiden för vuxenutbildningen kommer att se ut. 1 Moderatstyrda kommuner
där skolan är ett viktigt område att satsa på och att utveckla, som exempelvis Haninge
och Tyresö, har kommunen valt att satsa på vuxenutbildning i egen regi och att köpa upp
interkommunala platser på det sätt som Värmdö gjorde innan länssamarbetet
påbörjades.

Värmdö kommun har bjudits in till möten inom Södertörnskommunerna, där bland
annat Haninge och Tyresö ingår, när det blev klart att Stockholm hoppade av. Både
politiker och tjänstemän var inbjudna, men enligt uppgifter från andra kommuner
deltog inga personer, varken politiker eller tjänstemän från Värmdö i dessa diskussioner
om hur kommunerna skulle hantera den uppkomna situationen när länssamverkan
havererade.

Under hösten har det kommit till vår kännedom att en tjänsteman deltagit i höstens
kommunövergripande diskussioner, men oklart om vad och när frågan kommer belysas
ytterligare.

3
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Våra frågor till ordförande:

1. Varför deltog inga personer 1 de gemensamma överläggningarna mellan
Södertörskommunerna i våras/somras?

2. Varför lyftes inte frågan om avtalens förlängning till FNU för politisk
diskussion och eventuellt beslut?

3. Vem skrev på förlängningen av avtalen i våras?

4. Vilka har deltagit vid kommunövergripande överläggningar under hösten
och hur många möten har hållits?

5. Om ingen politiker har deltagit, kan du förklara varför?

6. När kommer frågan upp för hantering i FNU?

7. Är du som ordförande för Finansieringsnämnden för Utbildning beredd att
se till att det i budget för 2015 finns en finansiering som säkerställer och
ger utrymme för att utveckla vuxenutbildningen inom Värmdö kommun?

8. Vilken långsiktig upphandlingsprocess, se bifogat dokument, kommer du
som ordförande för Finansieringsnämnden för Utbildning se till att det
genomförs?

Max Ljungberg, Malm Åberg Aas och Filip joelsson
för alla i den tiliträdande Miljöpartiet de gröna i Värmdö-gruppens räkning

Bifogat till interpellationen är proVarmdos rapport Redovisningen av långsiktiga
förutsättningar att bedriva vuxen utbildning i kommunal regi från Utbildningsstyrelsens
möte den 25 september 2014.


